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La iniţiativa eurodeputatului PSD, Cătălin Ivan, grupul europarlamentarilor PSD 
împreună cu Institutul de Studii Diplomatice (de pe lângă Universitatea Bucureşti) şi 
Fundaţia Multimedia au lansat o serie de întâlniri în care, alături de reprezentanţi ai 
societăţii civile, dar şi ai instituţiilor româneşti şi europene, să se discute viitoarea 
strategie a României pentru cadrul financiar european. La eveniment au participat, 
alături de Cătălin Ivan, Victor Ponta, președintele PSD, Adrian Năstase, președintele 
Consiliului Naţional al PSD, Vlad Nistor, director al Institutului de Studii Diplomatice, 
de pe lângă Facultatea de Istorie din Universitatea Bucureşti, Liviu Voinea, directorul 
executiv al Grupului de Economie Aplicată, Radu Dudău, specialist în cadrul 
Institutului Social-Democrat, parlamentarii Valeriu Tabără și Teodor Meleșcanu, 
precum și primul ministru de Externe al României de după Revoluţie, Sergiu Celac.  
 
Cătălin Ivan a afirmat în cadrul dezbaterii, că România are nevoie, în actualul context 
politic european, de o strategie unică pentru a-şi stabili interesele politico-economice. 
„Deşi termenul limită poate părea îndepărtat, definitivarea poziţiei asupra unui 
document care va reglementa cheltuielile publice ale Uniunii Europene şi care va stabili 
practic limitele interacţiunii dintre statele UE pentru perioada 2014-2020 necesită 
demararea unui proces complex de analiză, prognoză şi decizie politică. România nu are 
timp să ignore dezbaterea europeană despre noua perspectivă financiară”. 
 
În urma dezbaterii de la Bucureşti, Cătălin Ivan a anunţat că va susţine prelungirea 
viitorului cadru bugetar de la şapte la zece ani. Această propunere va fi discutată la o 
nouă dezbatere organizată de Cătălin Ivan la Bruxelles, împreună cu specialişti 
importanţi ai Uniunii Europene şi reprezentanţi importanţi ai partidelor europene. De 
asemenea, această propunere va fi susţinută în cadrul Comisiei din care 
europarlamentarul PSD face parte. În cazul în care ar fi acceptată, această prevedere ar 
prelungi termenul în care fondurile europene pot fi atrase de către autorităţile române, 
astfel crescând şansele unui grad de absorbţie ridicat.  

 
 
România proactivă în Europa - 
Participarea României la cadrul 
financiar european 
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Europarlamentarul PSD Cătălin Ivan a fost desemnat de către Grupul Socialiştilor 
şi Democraţilor (S&D) din Parlamentul European ca membru plin în „Comisia 
specială privind provocările şi resursele bugetare pentru o Uniune Europeană 
sustenabilă după 2013”, una dintre cele mai influente comisii ale Parlamentului 
European. Acest for va decide durata viitorului cadru bugetar, domeniile 
finanţate din bugetul UE şi inclusiv viitorul acord de Politică Agricolă Comună. 
 
 
 
 „Comisia specială privind provocările şi resursele bugetare pentru o Uniune 

Europeană sustenabilă după 2013” are ca obiectiv discutarea diverselor opţiuni 
posibile pentru viitorul cadru financiar al Uniunii Europene. Printre subiectele 
importante pe care activitatea Comisiei se va concentra în următoarea perioadă putem 
sublinia discutarea şi stabilirea resurselor proprii de care va dispune Uniunea 
Europeană, derogările bugetare ce ar putea fi acordate, durata viitorului cadru bugetar 
sau domeniile finanţate din bugetul UE.  
 
Numirea lui Cătălin Ivan în această Comisie este o urmare a interesului constant arătat 
de europarlamentarul PSD pe probleme de acest tip, atât la nivelul instituţiilor 
europene cât şi la nivelul Uniunii Europene. 
„Mă bucur că voi avea şansa de a reprezenta interesele României în Comisia care poate 
decide cum se folosesc fondurile europene în viitorul cadru bugetar. Din această 
postură, am şansa de a propune prelungirea acestui cadru bugetar la zece ani, ceea ce ar 
putea contrabalansa incapacitatea guvernului PDL de a atrage fonduri europene. Din 
cauza corupţiei, a politizării aparatului administrativ sau poate doar a incompetenţei, 
actualii guvernanţi nu au reuşit să se folosească de fondurile europene puse la dispoziţia 
României. Prin prelungirea termenului de absorbţie la zece ani, putem spera că România 
va avea destul timp să atragă mai mulţi bani indiferent de numele sau competenţa 
guvernului”, a afirmat europarlamentarul Cătălin Ivan. 
 

 
În Comisia specială privind 
provocările și resursele 
bugetare pentru o Uniune 
Europeană sustenabilă după 
2013 
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Europarlamentarul Cătălin Ivan a fost numit, la propunerea grupului socialiștilor din 
Parlamentul European, raportor al PE pentru Protecţia intereselor financiare ale 
Uniunii.  
 
Parlamentul este singura instituţie care poate acorda sau refuza descărcarea de 
gestiune pentru execuţia bugetului comunitar. Descărcarea de gestiune reprezintă 
procedura prin care Parlamentul European încheie un exerciţiu bugetar. Aceasta are 
scopul de a verifica exactitudinea cu care a fost gestionat bugetul, iar PE ia decizia pe 
baza raportului anual publicat de Curtea de Conturi şi a recomandărilor Consiliului. 
Scopul descărcării de gestiune este verificarea gestiunii bugetare. Descărcarea 
reprezintă aspectul politic al controlului bugetului şi „eliberează“ instituţia vizată de 
responsabilitatea gestiunii unui exerciţiu bugetar la finalul acestuia. Sunt posibile trei 
variante: acordarea, amânarea sau refuzarea descărcării de gestiune.  
Procedura descărcării de gestiune începe în momentul în care Curtea de Conturi 
prezintă un raport în cadrul Comisiei pentru Control bugetar de la Parlamentul 
European. Comisia pentru control bugetar organizează, în urma executării bugetului, 
audieri publice cu diverşi comisari europeni care sunt responsabili cu zone politice 
specifice, care au implicaţii bugetare considerabile. 
Descărcarea bugetară este una dintre cele mai importante prerogative ale PE, iar 
faptul că europarlamentarul Cătălin Ivan va putea să contribuie la acest proces este 
util atât pentru grupul socialist, cât mai ales pentru România.  
 

 
 
O nouă responsabilitate asumată 
în Parlamentul European 
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Europarlamentarul Cătălin Ivan a amendat în luna iunie Raportul Comisiei de Cultură și 
Educaţie, referitor la serviciile publice de radiodifuziune în era digitală.  
 
În cadrul amendamentelor formulate, Cătălin Ivan a recomandat PE să  “solicite statelor 
membre să elimine imixtiunea politicului în organizarea şi conţinuturile prezentate de 
radiodifuzorii publici şi Comisiei să ia masuri atunci când se impune”; să “reamintească 
statelor membre că numirea în consiliile de administraţie ale radiodifuzorilor publici 
trebuie să se facă pe criterii de competenţă”; să “solicite Comisiei să urmărească 
implementarea prevederilor directivei AVMS (Directiva Audiovizualului) în materie de 
timp de emisie alocat programelor europene, în condiţiile în care anumite state nu au 
luat măsuri în acest sens”. 
 
Amendamentele lui Cătălin Ivan erau formulate în continuare sesizării pe care acesta o 
înaintase Comisiei Europene, cu privire la Legea de funcţionare a Televiziunii și 
Radiodifuziunii, propusă de PDL, și prin care Parlamentul României putea demite 
Consiliile de Administraţie ale celor două instituţii mass-media. Legea a fost respinsă 
ulterior, în Senatul României.  
 

 
Respectarea drepturilor 
fundamentale şi a libertăţii de 
exprimare şi de informare - 
obligatorie 
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Europarlamentarul Cătălin Ivan a organizat în luna iunie o conferinţă privind 
vizibilitatea politicilor europene în mass-media naţională, regională şi locală, în 
privinţa ziariştilor români. Invitat a fost şi raportorul PE pe această temă, Morten 
Lokkegaard. 
 
"Pe de-o parte sunt politicienii care din punctul lor de vedere ar trebui să fie în fiecare zi 
la TV, pe prima pagină de ziar, ştirile la radio să înceapă şi să se termine cu ei. Avem de 
asemenea mass-media care are interesul de a câştiga o cotă de piaţă cât mai mare, de a 
fi cât mai spectaculoasă în ştirile pe care le prezintă şi în dezbaterile pe care le realizează 
şi are interesul ca acei consumatori de media să fie captivi în măsură cât mai mare 
postului de TV, ziarului, radioului în cauză", a spus Ivan.   
 
Eurodeputatul PSD a spus că în campania pentru alegerile europarlamentare nu a putut 
aborda teme europene, problemele ridicate în dezbateri fiind cele de strict interes al 
cetăţenilor, care ţineau de viaţa de zi cu zi a fiecăruia.   
"Indiferent ce faci acolo unde te duci, munca ta trebuie să se reflecte concret, imediat 
în viaţa de zi cu zi a celor care te-au trimis acolo", a adăugat el.  
 
"În PE discutăm foarte mult despre ceea ce face mass-media, rolul pe care mass-media 
ar trebui să-l aibă în societate, rolul educativ, rolul de formator de opinie. Pe de altă 
parte, suntem supăraţi, unii dintre noi, că cetăţenii nu sunt foarte atenţi la activitatea 
noastră şi există colegi care ar tinde să spună că nu-i vina noastră, e vina lor că nu sunt 
atenţi şi că nu sunt preocupaţi de problemele UE. Adevărul este undeva la mijloc, dar 
mai degrabă spre PE pentru că într-adevăr cetăţenii ca să se simtă europeni ar trebui să 
înveţe despre instituţiile europene din primele clase de şcoală, din fragedă pruncie", a 
spus eurodeputatul PSD.     
 
"Spunea cineva că marea problemă a UE este că multă lume trăieşte în UE dar nu este 
nici măcar unul care-şi doreşte să moară pentru UE. Prin urmare, în momentul în care 
vor începe să existe şi oameni care să-şi dorească să moară pentru UE atunci vom putea 
discuta de poporul european, de cetăţeanul european", a spus Ivan.   

 
 
 
 
Uniunea Europeană și mass-media 
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Europarlamentarul PSD Cătălin Ivan, membru al Comisiei de Educaţie, Cultură şi Mass-
Media, a luat cunoştinţă de decizia preşedintelui Traian Băsescu şi a CSAT de a 
introduce presa în Strategia Naţională de Apărare ca o ameninţare la adresa României 
şi a decis să iniţieze o propunere de rezoluţie în Parlamentul European împotriva 
acestei decizii.  
 
„Nu vreau ca România să producă, prin astfel de măsuri, un nou Hitler în Uniunea 
Europeană. Dacă nu ne opunem vehement acestei tentaţii totalitare, pasul următor 
poate fi cenzura, opresarea ziariştilor şi a politicienilor de opoziţie şi desfiinţarea statului 
de drept. Vom protesta oriunde vom putea – la Bucureşti sau la Bruxelles, împotriva 
acestui comportament dictatorial” a declarat europarlamentarul român. 
Cătălin Ivan susţine că documentul propus de Traian Băsescu va avea ca efect atât 
discreditarea României ca democraţie funcţională în spaţiul Uniunii Europene cât şi 
blocarea statutului presei ca paznic al democraţiei. Consiliul Suprem de Apărare a Ţării, 
condus de preşedintele României, Traian Băsescu, a redactat Strategia Naţională de 
Apărare (SNAp) pe anul 2010, conform căreia libertatea presei de a conduce anchete şi 
investigaţii în acord cu propria sa politică editorială este o vulnerabilitate pentru stat.  

 
 
 
O astfel de prevedere duce la limitarea libertăţii 
presei, iar ca formă de protest europarlamentarul 
PSD Cătălin Ivan a iniţiat o întrebare orală către 
Comisia Europeană şi către Consiliul European. 
Aceasta va fi urmată de o moţiune de rezoluţie în 
Parlamentul European prin care să reclame acest 
abuz împotriva presei dintr-un stat membru. „Într-o 
democraţie funcţională, presa nu poate fi 
niciodată considerată adversarul statului. Presa e 
inamic pentru stat în dictaturi şi nu în democraţii”, 
a afirmat europarlamentarul PSD.  
 

 

 
 
 
„Nu vreau ca România să producă un nou 
Hitler în Uniunea Europeană!” 
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În luna iunie, Cătălin Ivan a adresat o întrebare scrisă Comisiei Europene, determinată 
de experienţa și concluziile vizitei făcute în regiunea Andaluzia din Spania, acolo unde 
muncesc foarte mulţi angajaţi sezonieri, mulţi dintre aceștia fiind cetăţeni români. 
 
Cătălin Ivan arăta că: “În urma unei delegaţii parlamentare în regiunea Andaluzia din 
Spania, am constatat că există un număr important de reţele de trafic de forţă de muncă 
din România spre Spania, îndeosebi în sectorul agricol. Deşi nu există cifre oficiale, am 
constatat că un număr însemnat de muncitori români au căzut victime ale traficului de 
forţă de muncă şi sunt obligaţi să muncească în agricultura spaniolă în condiţii inumane 
şi fără a fi remuneraţi adecvat pentru munca prestată. De multe ori aceştia nu se pot 
întoarce în România, deoarece actele le sunt confiscate şi nici nu au mijloace financiare 
să o facă. Între România şi Spania există un flux important de forţă de muncă, care este 
intermediat doar în mică măsură de Oficiul Forţei de Muncă din România, ceea ce face 
imposibil controlul angajării şi condiţiilor de muncă. Lipsa unei cooperări adecvate între 
autorităţile române şi spaniole înlesneşte perenitatea acestui fenomen.” 
 
În aceste context, europarlamentarul PSD adresa următoarele întrebări Comisiei 
Europene: ce instrumente de control are în vedere pentru a combate traficul de fiinţe 
umane?; dacă are în vedere exercitarea unor măsuri de presiune asupra statelor 
membre care nu controlează implementarea legislaţiei europene privind traficul de 
forţă de muncă? 
 
 

 
 
 
Combaterea traficului de forţă de 
muncă, o luptă permanentă 
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La finalul lunii iulie, europarlamentarul Cătălin Ivan l-a invitat pe europarlamentarul 
PPE Santiago Fisas Ayxela la Iași, în vederea unei discuţii cu autorităţile locale, pe tema 
interesului Iașului de a dobândi în viitor statutul de capitală europeană a sportului. De 
asemenea, în discuţie s-a aflat și posibilitatea înfrăţirii orașului Iași cu orașul spaniol, 
Santiago de Compostela.  

Cătălin Ivan şi Santiago Fisas s-au 
întâlnit la Iaşi, unde au discutat 
cu autorităţile locale 
posibilitatea ca Iaşi să-şi depună 
candidatura pentru a deveni 
capitala europeană a sportului. 
Europarlamentarul PSD a arătat 
că demersul este unul optimist, 
iar şansele ca municipiul să 
poată candida pentru acest titlu 
sunt destul de mari. "Sunt 
optimist când spun că Iaşul va fi 
înaintea unor oraşe precum Cluj 
sau Timişoara. Putem crede că 
municipiul ar deveni o capitală 
culturală europeană a sportului. 
Sportul reprezintă în Europa o 

prioritate şi, de aceea, susţin ca Iaşul să-şi depună candidatura pentru a obţine titlul de 
campioană europeană a sportului", a spus Cătălin Ivan. Pe de altă parte, cei doi 
europarlamentari au discutat şi posibilitatea ca municipiul Iaşi să se înfrăţească în 
viitor şi cu oraşul spaniol Santiago de Compostela.  
"Oraşul Santiago de Compostela a fost capitală culturală europeană, este un oraş 
încărcat de istorie. Consider foarte interesant faptul că, dacă se ajunge la un tip de acord 
între Iaşi şi oraşul spaniol, cele două localităţi să se înfrăţească. În privinţa faptului ca Iaşi 
să devină capitală culturală europeană a sportului, eu o să propun acest aspect în 
Parlamentul European. Sunt mai mulţi paşi care trebuie făcuţi, primul fiind legat de o 
activitate mai intensă din partea autorităţilor locale", a precizat Santiago Fisas.  
 
Între timp, procedura depunerii candidaturii a fost demarată. 

 
 
 
Iași – Capitală Europeană a Sportului 
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Europarlamentarul Cătălin Ivan a fost invitat, în luna iunie 2010, la Conferinţa 
Naţională a Uniunii Patronatelor din România, reuniune cu tema "Economia 
românească în 2020 – Soluţii și perspective". 
 
În cadrul alocuţiunii susţinute în faţa participanţilor la 
eveniment, Cătălin Ivan a afirmat: „Noua agendă 
Europa 2020 ne fixează următoarele obiective: o rată 
de ocupare a forţei de muncă de 75% pentru femeile 
si bărbaţii cu vârste cuprinse între 20 şi 64 de ani; 
creşterea investiţilor publice şi private în cercetare şi 
dezvoltare pentru a ajunge la 3% din PIB; deja 
celebrul obiectiv de mediu 20-20-20; un accent sporit 
pe educaţie şi pregătire profesională coordonat cu 
obiectivul de incluziuni sociale şi reducerea sărăciei.” 
 
De asemenea, acesta a adăugat că, dacă ne uităm 
atent la obiectivele enumerate, vedem că toate sunt direct conectate cu mediul de 
afaceri; cel mai explicit fiind în domeniul cercetării şi dezvoltării unde eforturile sunt 
împărţite între public şi privat şi, din păcate, în România, dacă vrem să avem vreo şansă 
să îndeplinim acest obiectiv, cel mai mare aport va trebui să vină din partea voastră. 
Acesta nu este însă, cu siguranţă, singurul domeniu care va avea nevoie de susţinerea 
mediului privat. 
 
În încheierea intervenţiei sale, eurodeputatul social-democrat a subliniat: “În paralel cu 
Europa 2020, Uniunea Europeană va trebui să îşi fixeze noul cadru bugetar post 2013, 
dacă agenda susmenţionată rămâne un document politic, acest cadru bugetar va fi de 
fapt adevăratul instrument ce va încerca să-o realizeze”. În acest context, Cătălin Ivan a 
făcut apel la participanţii la eveniment să își prezinte punctul de vedere cu privire la 
ceea ce ar trebui să susţină România, în contextul dezbaterilor privind viitorul buget al 
Uniunii Europene.  
 

 
 
 
La Conferinţa Naţională a Uniunii 
Patronatelor din România 
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La finalul lunii iunie, europarlamentarul Cătălin Ivan a participat, alături de liderul 
Partidului Social Democrat, Victor Ponta, la reuniunea Internaţionalei Socialiste, de la 
New York. La sesiunea plenară a Consiliului Mondial al IS, care a avut loc la sediul 
Organizaţiei Naţiunilor Unite, au participat peste trei sute de lideri şi reprezentanţi ai 
aproximativ o sută de partide şi organizaţii de pe toate continentele.  
 
Reuniunea a vizat patru probleme principale: Economie Globală, o analiză 
premergătoare Summitului G8 şi G20 de la Toronto, procesul de pace în Orientul 
Mijlociu, schimbările climatice şi evoluţiile recente în domeniul dezarmării şi 
neproliferării. Consiliul a fost precedat de o reuniune a Comisiei Internaţionalei Sociale 
pe Probleme financiare, pentru a pregăti propunerea privind prima tema de pe agenda 
Consiliului - economia mondială.  
La finalul reuniunii, a fost aprobată o declaraţie cu privire la provocările reprezentate de 
dezvoltarea la nivel mondial, în 2010. 
 

 
 
 
 
La reuniunea Internaţionalei Socialiste 
(New York) 
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La finalul lunii iulie, Cătălin Ivan sesiza, în premieră, faptul că Guvernul României 
ignoră sprijinul pe care l-ar putea obţine din partea Uniunii Europene, prin intermediul 
Fondului de Solidaritate al Uniunii Europene.  
 
“Este un gest criminal faptul că Guvernul se poartă astăzi ca și cum inundaţiile ar fi un 
lucru minor. Este vorba de zeci de oameni care și-au pierdut viaţa, este vorba de 
gospodării distruse în cea mai săracă zonă din România și din Uniunea Europeană. Există 
Fondul European de Solidaritate, iar faptul că Guvernul nu îl folosește este un gest de 
inconștienţă sau de rea-voinţă. Europa are bani să ajute zonele afectate de inundaţii din 
Moldova, dar este nevoie ca Guvernul să solicite acești bani”, a declarat Cătălin Ivan.  
 
“Aceasta este o situaţie mai mult decât excepţională și nu cred că este nevoie de mari 
evaluări pentru a sesiza acest lucru. Este nevoie doar de responsabilitate. Boc ar trebui 
să știe că misiunea lui nu este aceea de a face viaţa românilor cât mai insuportabilă”. 
 
Cătălin Ivan a subliniat faptul că autorităţilor locale le-au fost reduse masiv fondurile în 
această perioadă, iar acest lucru se reflectă direct asupra capacităţii lor de reacţiona în 
astfel de momente.  
 
Eurodeputatul PSD s-a declarat profund dezamăgit de atitudinea Guvernului în relaţia 
directă cu oamenii. “În 2005 și 2006, Băsescu își trăgea cizmele de cauciuc și mergea 
printre oameni. Evident că un astfel de sprijin moral poate fi util. Astăzi însă, 
președintele Băsescu se ascunde în Palatul Cotroceni, iar premierul Boc la Palatul 
Victoria, pentru că le este frică de milioanele de oameni cărora le-au făcut viaţa un 
calvar, prin măsurile de austeritate.”  
 
Ulterior, acesta a continuat, prin mai multe poziţii publice, presiunea asupra 
Guvernului, pentru ca Executivul de la București să solicite sprijinul UE.  
 

 
 
Sprijinul european poate 
îmbunătăți situația celor 
afectați de inundațiile din 
Moldova 
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Scrie-i lui Cătălin Ivan, prin 
poştă, la Cabinet parlamentar, 
Iaşi, Bd. Alexandru cel Bun 17, 
Bl A5, Sc1, Ap2 
 
Îl poţi găsi la tel 0332.882.421 
Sau la adresa de mail 
contact@catalinivan.ro 
 
www.catalinivan.ro 
blog.catalinivan.ro  


